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https://reurl.cc/97x43d  

2024年國立成功大學 

成功台語歌廳SHOW競賽辦法—Taiwanese Got Talent 

（中文版 2024-0325版） 

（English version, P.6-12） 

1. 活動主旨: 

為發揚「國家語言發展法」、聯合國「世界文化多樣性」、大學校園「多語化」

等精神，舉辦本競賽。本競賽鼓勵成大學生發揮創意，藉由台語口語表演及歌唱

等形式進行多元類型題材創作，並將成果公開播送供社會大眾欣賞。提升台語的

生活化與現代化，並實踐大學教育傳承永續文化價值與回饋社會之責任。 

2. 主辦單位: 

國立成功大學文學院、醫學院、人社中心、發枝台語基金會 

3. 參賽資格:  

所有參賽者均須為國立成功大學大學部或研究所在學學生，比賽項目分為「口語

類組」及「歌唱類組」，參賽隊伍可為「個人隊」（個人組隊）或「團體隊」（多

人組隊），隊員人數不拘。同一隊員名單於單一比賽類組限報名一隊。個人隊領

獎者或團體隊代表領獎者，於獎金發放時已畢業者，將不具成大在學學生身分，

無法領獎。任何階段，參賽者違背本辦法相關規定者，主辦單位可隨時取消其參

賽資格。 

4. 比賽相關規定:  

4.1 口語類組 

4.1.1 競賽主題 

以5-7分鐘，透過台語於舞台傳遞某個正向主題，或介紹某個有趣、實用、或 
有意義的知識內容。表演形式不拘，可為演講、說故事、答喙鼓、脫口秀、話劇、

讀劇、詩歌朗讀、廣播劇等。於整場演出，至少80%以台語演出。 

4.1.2 說明會與支援 

（1） 主辦單位訂於2024年3月8日（五）3:00-4:30PM於光復校區修齊大樓四樓

https://reurl.cc/97x43d
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26421教室舉辦說明會。 
（2） 歡迎有興趣者加入本活動之LINE社群，該社群功能如下：(A) 回應與

「成功台語歌廳SHOW」有關的問題；(B) 媒合有興趣組隊者；(C) 提
供台語支援；(D) 提供技術支援，例如錄製初賽影片；(E) 提供口語類

組如何準備的建議 
（3） 您已被邀請加入「TGT成功台語歌廳SHOW--Taiwanese Got Talent」！請

點選以下連結加入社群！

https://line.me/ti/g2/x0Uuuo2p4c9f8_Php9mRR1mQFqIZMoxtzIJpyQ?utm_s
ource=invitation&utm_medium=link_copy&utm_campaign=default   

4.1.3 報名辦法 

2024年3月29日（星期五）前填寫Google表單報名。 
表單連結：https://forms.gle/rG8ZHRJSxeQNERKdA  

4.1.4 口語類組初賽規則 

每組參賽者將演出內容錄製成影片，於整場演出，至少80%以台語演出，影片

中必須可見所有參賽組員與名字，將影片上傳於YouTube，並設為不公開

/unlisted，影片標題設定為「2024年成功台語歌廳SHOW_口語類組_參賽領隊姓

名_表演主題」。比賽作品於初賽截止前都可以修改或重新上傳，以新進繳交作

品為參賽作品。參賽者請於2024年4月12日（五）前上網填寫與繳交以下內容，

逾期恕不受理。https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7 
（1） 影片連結。 
（2） 演出內容文字稿之WORD檔案（例如劇本、對話、簡報或講稿），文字

稿可以華語或台語文書寫，形式不拘。 
（3） 參賽者聯絡資訊，包括：組名、主題、所有參賽者姓名、學號、科系、

領隊姓名、領隊手機號碼、領隊Email。 

4.1.5 口語類組決賽規則 

4.1.5.1 精進指導 

初賽入選後至決賽前，主辦單位提供以下精進指導，參賽者可自由決定是否參

加： 
（1） 舞台表演技巧指導3-5小時（講稿或劇本設計與創意、聲音表情、觀眾互

動等） 
（2） 台語表達指導2-4小時（台語用詞與發音等） 

4.1.5.2 決賽形式 

  

https://line.me/ti/g2/x0Uuuo2p4c9f8_Php9mRR1mQFqIZMoxtzIJpyQ?utm_source=invitation&utm_medium=link_copy&utm_campaign=default
https://line.me/ti/g2/x0Uuuo2p4c9f8_Php9mRR1mQFqIZMoxtzIJpyQ?utm_source=invitation&utm_medium=link_copy&utm_campaign=default
https://forms.gle/rG8ZHRJSxeQNERKdA
https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7
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（1） 訂於本學期2024年5月25日（六）於本校光復校區歷史文物館舉行，主辦

單位將錄製比賽過程。*若參賽者不希望露臉，可在不影響表演效果的情

況下，做任何頭部或臉部裝飾。 
（2） 決賽作品的主題和形式應和初賽作品相同，但可視情況調整與精進。 

4.1.5.3 肖像權同意書 

入選決賽後，每位均需簽署肖像權同意書，表示得獎者同意永久、無償授權主

辦單位將決賽之現場錄影、照片、文字於國內外實體或網路媒體（如

YouTube），或以其他型式播放刊出或展出。請於決賽名單公佈後，入選決賽

者以隊為單位，將每位隊員之肖像權同意書寄送至主辦單位電子信箱

（singkongtaigi@gmail.com），未得獎者之同意書將於賽後退回或銷毀。 

4.2 歌唱類組 

4.2.1 相關規定說明 

（1） 於整場演出，至少80%以台語演出。 
（2） 參賽者僅能使用不含主人聲之伴唱帶、自彈自唱、或自備樂團伴奏。 
（3） 決賽時，主辦單位僅提供伴唱帶播放，參賽者視比賽現場效果自行決定

是否使用樂器，若需樂器伴奏請自行準備。 
（4） 參賽曲目於初賽截止前都可以修改或重新上傳，以新進繳交作品為參賽

作品。 
（5） 初賽影片需一鏡到底，不可有剪輯、分軌錄音、混音等影音後製，演唱

者及演奏樂器者（如果有）均需全程入鏡。 

4.2.2 初賽規則與形式 

以線上徵選方式進行，參賽者需演唱整首曲子並自行錄製。於整場演出，至少

80%以台語演出，形式可為個人或多人唱歌、饒舌或唸歌等。請將演唱之影片

上傳至YouTube並設為不公開/unlisted，影片標題設定為「2024年成功台語歌廳

SHOW_歌唱類組_參賽領隊姓名_曲目名稱」。參賽者請於2024年4月12日
（五）前上網填寫與繳交以下內容，逾期恕不受理。

https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7 
（1） 影片連結。 
（2） 參賽者聯絡資訊，包括：組名、主題、所有參賽者姓名、學號、科系、

領隊姓名、領隊手機號碼、領隊Email）。 

4.2.3 決賽規則 

4.2.3.1 比賽形式 

（1） 訂於2024年5月25日（六）於本校光復校區歷史文物館，現場演唱3-6分
鐘的台語歌曲。主辦單位將錄製比賽過程。*若參賽者不希望露臉，可在

https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7
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不影響表演效果的情況下，做任何頭部或臉部裝飾。 
（2） 決賽曲目需與初賽相同。 
（3） 決賽時演唱者不得視歌詞，協助伴奏者可以視譜，自彈自唱者也可視

譜，但歌譜不能含有歌詞。 

4.2.3.2 伴唱帶 

若參賽者以伴唱帶伴奏，需以MP3形式繳交，先上傳Google雲端並提供連結，

於2024年5月18日（五）前寄送至主辦單位之電子信箱，主旨為「2024年成功台

語歌廳SHOW_歌唱類組_參賽領隊姓名_曲目名稱」。 

4.2.3.3 肖像權同意書 

入選決賽後，每位均需簽署肖像權同意書，表示得獎者同意永久、無償授權主

辦單位將決賽之現場錄影、照片、文字於國內外實體或網路媒體（如

YouTube），或以其他型式播放刊出或展出。請於決賽名單公佈後，入選決賽

者以隊為單位，將每位隊員之肖像權同意書寄送至主辦單位電子信箱

（singkongtaigi@gmail.com），未得獎者之同意書將於賽後退回或銷毀。 

5. 活動時程 

說明會 
（WK3） 

報名截止 
（WK6） 

收件截止 
（WK8） 

公布決賽名單

（WK9） 
決賽日期 
（WK14） 

2024年3月8
日（五） 

即日起至2024年
3月29日（五） 

即日起至2024年4
月12日（五） 

2024年4月19日
（五） 

2024年5月25
日（六） 

6. 評審方式 

6.1 口語類組 

（1） 初賽評選標準：將由專業評審根據以下評審：演出內容理念設計與創意

60%、肢體語言與聲音表情20%、台語用詞與發音合計20%。 
（2） 決賽評選標準：將由專業評審根據以下評審：演出內容理念設計與創意

40%、台語用詞與發音合計15%、肢體語言與聲音表情15%，以及觀眾迴

響（等同於觀眾票選）30%。 

6.2 歌唱類組 

（1） 初賽評選標準：由專業評審根據以下評審：演唱技巧25%、音色25%、

音準25%、台語發音與咬字25%。 
（2） 決賽評選標準：由專業評審根據以下評審：演唱技巧20%、音準20%、

音色15%、台語發音與咬字15%，觀眾迴響（等同於觀眾票選）30%。 
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7. 獎勵辦法 

（1） 凡報名且完成參賽者，可提出參賽證明之需求，俾便於初賽後寄發PDF
檔之參賽證明。 

（2） 口語類組：決賽第一名新台幣一萬元獎金、第二名新台幣五千元獎金、

第三名新台幣三千元獎金，及PDF檔獎狀壹幀，凡進入決賽之隊伍即有

新台幣一千元獎勵金。獲獎資訊將公布於主辦單位網站，預計於本學期

第十九週前透過轉帳支付。 
（3） 歌唱類組：決賽第一名新台幣三千元獎金、第二名新台幣二千元獎金、

第三名新台幣一千元獎金，及PDF檔獎狀壹幀，凡進入決賽之隊伍即有

新台幣五百元獎勵金。獲獎資訊將公布於主辦單位網站，預計於本學期

第十九週前透過轉帳支付。 
（4） 參賽人數超過1人時，奬金僅能由1人代表領取與填寫所得資料。至於奬

金及稅賦分擔，則請各組人員自行協商處理。 
（5） 參賽者獎項價值超過新台幣1,000元者，主辦單位將依法向管轄機關申報

得獎者獎金所得資料，得獎人需依本校規定繳交匯款郵局或銀行存摺封

面影本、及國民身分證正/反面影本、外籍人士則需繳交外僑居留證及護

照正/反面影本1份，無法配合申報者視同放棄得獎資格。 

8. 其他注意事項 

（1） 參賽作品內容須遵守著作權、專利權、商標權、肖像權、隱私權、個人

資料保護等法律規定。如有侵權爭議，由參賽團隊及個人自行負擔相關

法律責任。 
（2） 本比賽簡章若有其他未盡事宜，由主辦單位即期公告，並保有隨時修

正、暫停或終止本活動之權利。相關變更將於主辦單位官方網站公告，

敬請留意。 
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2024 Taiwanese Got Talent 

(English Version, 2024-0325) 

1. Main Purpose of the Event 

The event’s main purpose is to promote the "National Language Development Act," 
uphold the principles of UNESCO's "World Cultural Diversity," and advocate for 
"Multilingualism" in university campuses. It aims to encourage creativity and to create 
diverse content among college students using Taiwanese to perform in various forms, 
such as oral performances and singing. Furthermore, the event seeks to showcase these 
creations to the public, thereby enhancing the practicality and modernity of the 
Taiwanese language. Ultimately, it aims to fulfill the responsibility of universities in 
perpetuating cultural values and contributing to the society. 

2. Organizers  

National Cheng Kung University College of Liberal Arts, College of Medicine, 
Research Center for Humanities and Social Sciences, and Hoat-Ki Taiwanese 
Foundation 

3. Eligibility to Participate 

All participants must be current undergraduate or graduate students of National Cheng 
Kung University. There are two competition categories: "Oral performance category" 
and "Singing category". Each participating team can be an individual team (i.e. one 
individual) or group team (i.e. multiple individuals). There is no restriction on the 
number of team members. The same team members can only register for one team in 
each category. Winners, whether individuals or team representatives, who have already 
graduated when the monetary award is issued will no longer have student status at 
NCKU and thus cannot receive the award. The organizer reserves the right to disqualify 
any participant who violates the rules and regulations outlined in this document at any 
stage of the competition. 

4. Competition Regulations 

4.1 Oral Performance Category 

4.1.1 Competition Theme 

Deliver a positive message or introduce interesting, practical, or meaningful knowledge 
content using Taiwanese on stage, within 5-7 minutes. The performance can take any 
form, such as a speech, storytelling, stand-up comedy, drama, poetry recitation, radio 



7 
 

play, etc. At least 80% of the entire performance should be in Taiwanese. 

4.1.2 Briefing and Support 

（1） The organizer will hold a briefing on March 8, 2024 (Friday) from 3:00 to 
4:30 PM in Room 26421, 4th floor of the Hsiu-chi Building, Kuang-fu 
Campus（光復校區修齊大樓） 

（2） Interested students are welcome to join the LINE community of this 
competition. It will (A) answer questions regarding this competition; (B) 
match individuals interested in forming teams; (C) provide Taiwanese 
language support; (D) offer technical support, e.g., video-taping your 
competition entry of the preliminary round; (E) offer guidance on how to 
prepare for the oral performance category.  

（3） You are invited to join the LINE community 
https://line.me/ti/g2/x0Uuuo2p4c9f8_Php9mRR1mQFqIZMoxtzIJpyQ?utm_source=i
nvitation&utm_medium=link_copy&utm_campaign=default  

4.1.3 Registration 

Registration deadline: March 29, 2024 (Friday). Please fill out the Google Form for 
registration: https://forms.gle/rG8ZHRJSxeQNERKdA 

4.1.4 Preliminary Round Rules for the Oral Performance Category 

Each team must record their performance and upload it as a video on YouTube. At 
least 80% of the performance must be in Taiwanese. All participating team members' 
names must be visible in the video. The video should be set as unlisted and titled 
"2024 Taiwanese Got Talent_Oral Performance Category_Team Leader's 
Name_Performance Theme". Competition entries can be modified or re-uploaded at 
any time before the preliminary round deadline. The newly submitted entry will be 
considered the official competition entry. Participants should fill out the Google Form 
and submit the following items before April 12, 2024 (Friday). Late submissions will 
not be accepted. https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7 
 
（1） Video link. 
（2） Written script of the performance in a WORD file (e.g., script, dialogue, 

presentation, or speech). The script can be in Mandarin or Taiwanese and in 
any format. 

（3） Contact information of the participants, including: team name, performance 
theme, all participants’ names, student IDs, departments, team leader's name, 
team leader's phone number, and team leader's email. 

https://line.me/ti/g2/x0Uuuo2p4c9f8_Php9mRR1mQFqIZMoxtzIJpyQ?utm_source=invitation&utm_medium=link_copy&utm_campaign=default
https://line.me/ti/g2/x0Uuuo2p4c9f8_Php9mRR1mQFqIZMoxtzIJpyQ?utm_source=invitation&utm_medium=link_copy&utm_campaign=default
https://forms.gle/rG8ZHRJSxeQNERKdA
https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7
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4.1.5 Final Round Rules for Oral Performance Category 

4.1.5.1 Coaching for Improvement 

After being selected for the final round, participants will have the opportunity to 
receive the following coaching from the organizer. Participation is optional: 
（1） Stage Performance Skills Coaching (3-5 hours): Includes guidance on script or 

speech design, creativity, vocal expression, audience interaction, etc. 
（2） Taiwanese Language Coaching (2-4 hours): Includes guidance on Taiwanese 

word choice and usage and pronunciation. 

4.1.5.2 Final Round Format 

（1） The event is scheduled to take place at the NCKU Museum of History on the 
Kuang-fu Campus on May 25, 2024. The organizer will record the 
competition process. Participants who do not wish to show their faces can 
wear any decoration that does not affect the performance. 

（2） The theme and format of the final round entry should be the same as those of 
the preliminary round, but adjustments and enhancements may be made as 
needed. 

4.1.5.3 Portrait Rights Consent Form 

After being selected for the final round, each participant must sign a portrait rights 
consent form, agreeing to grant the organizer permanent and free authorization to use 
the recording, photos, and text of the final round performance in domestic and 
international physical or online media (such as YouTube), or in other formats for 
broadcast or exhibition. After the list of finalists is announced, each team must email 
the portrait rights consent signed by each member to the organizer 
(singkongtaigi@gmail.com). The consent forms of non-winning participants will be 
returned or destroyed after the competition. 

4.2 Singing Category 

4.2.1 Relevant Regulations 

（1） At least 80% of the performance must be in Taiwanese. 
（2） Participants can only use backing tracks without lead vocals, accompany 

themselves with an instrument while singing, or bring their own band 
accompaniment. 

（3） During the final round, the organizer will only provide backing tracks. 
Participants can decide whether to use musical instruments to maximize the 
live performance effect. If instrumental accompaniment is needed, participants 
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must prepare it themselves. 
（4） Competition entries can be modified or re-uploaded at any time before the 

preliminary round deadline. The newly submitted entry will be considered the 
official competition entry. 

（5） The preliminary round video must be recorded in one take without editing, 
multi-track recording, mixing, or other audio-visual post-production. Both the 
singer and any instrumentalists (if applicable) must be fully visible throughout 
the performance. 

4.2.2 Preliminary Round Rules and Format 

The preliminary round will be conducted through online auditions. Participants must 
sing the entire song and record it themselves. At least 80% of the performance must 
be in Taiwanese. The performance can be solo or group singing, rap, or chanting. 
Please upload the performance video to YouTube and set it as unlisted. The title of the 
video should be "2024 Taiwanese Got Talent _Singing Category_Team Leader's 
Name_Song Title". Participants should fill out the Google Form and submit the 
following items before April 12, 2024 (Friday). Late submissions will not be 
accepted. https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7 
 
（1） Video link. 
（2） Contact information of the participants, including: team name, song title, 

names, student IDs, departments, team leader's name, team leader's phone 
number, team leader's email. 

4.2.3 Final Round Rules 

4.2.3.1 Competition Format 

（1） The event is scheduled to take place at the NCKU Museum of History on the 
Kuang-fu Campus on May 25, 2024. Participants will perform live, singing 
Taiwanese songs for 3-6 minutes each. The organizer will record the 
competition process. Participants who do not wish to show their faces can 
wear any decoration that does not affect the performance. 

（2） The song title of the final round entry should be the same as that of the 
preliminary round. 

（3） In the final round of the singing category, singers are not allowed to rely on 
lyrics. Accompanists may refer to sheet music. Contestants who accompany 
themselves with an instrument while singing may refer to sheet music that 
does not contain lyrics. 

https://forms.gle/MiDtVVNbHpgr3DZA7
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4.2.3.2 Backing Track 

Participants who choose to accompany their performance with a backing track must 
submit it in MP3 format by uploading the track to their Google Drive and email the 
link to the organizer (singkongtaigi@gmail.com) before May 18, 2024 (Friday). The 
email subject should be "2024 Taiwanese Got Talent _Singing Category_Team 
Leader's Name_Song Title". 

4.2.3.3 Portrait Rights Consent Form 

After being selected for the final round, each participant must sign a portrait rights 
consent form, agreeing to grant the organizer permanent and free authorization to use 
the recording, photos, and text of the final round performance in domestic and 
international physical or online media (such as YouTube), or in other formats for 
broadcast or exhibition. After the list of finalists is announced, each team must email 
the portrait rights consent signed by each member to the organizer 
(singkongtaigi@gmail.com). The consent forms of non-winning participants will be 
returned or destroyed after the competition. 

5. Event Schedule 

Briefing
（WK3） 

Registration 
Deadline
（WK6） 

Submission 
Deadline
（WK8） 

Announcement 
of Finalists
（WK9） 

Finals Date
（WK14） 

March 8, 2024 
(Friday) 

Now until 
March 29, 2024 

(Friday) 

Now until April 
12, 2024 (Friday) 

April 19, 2024 
(Friday) 

May 25, 2024 
(Saturday) 

6. Judging Criteria 

6.1  Oral Performance Category 

（1） Preliminary Round Judging Criteria: Professional judges will evaluate based 
on: Performance Content, Design, and Creativity (60%), Body Language and 
Vocal Expression (20%), and Taiwanese Vocabulary and Pronunciation 
(20%). 

（2） Final Round Judging Criteria: Professional judges will evaluate based on: 
Performance Content, Design, and Creativity (40%), Taiwanese Vocabulary 
and Pronunciation (15%), Body Language and Vocal Expression (15%), and 
Audience Response (based on audience voting) (30%). 

mailto:singkongtaigi@gmail.com
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6.2  Singing Category 

（1） Preliminary Round Criteria: Professional judges will evaluate performances 
based on Singing Technique (25%), Voice Quality (25%), Tone Accuracy 
(25%), and Taiwanese Pronunciation and Articulation (25%). 

（2） Final Round Criteria: Professional judges will evaluate performances based on 
Singing Technique (20%), Voice Quality (15%), Tone Accuracy (20%), 
Taiwanese Pronunciation and Articulation (15%), and Audience Response 
(based on audience voting) (30%). 

7. Awards and Prizes 

（1） All participants who register and complete the competition can request a 
participation certificate, which will be issued as a PDF file after the 
preliminary round. 

（2） Oral Performance Category: First place will receive NT$10,000, second place 
NT$5,000, third place NT$3,000, and a certificate in PDF format. Teams that 
advance to the final round will receive a reward of NT$1,000. The award 
information will be published on the organizer's website and payment is 
expected to be made via bank transfer before the 19th week of the semester. 

（3） Singing Category: First place will receive NT$3,000, second place NT$2,000, 
third place NT$1,000, and a certificate in PDF format. Teams that advance to 
the final round will receive a reward of NT$500. The award information will 
be published on the organizer's website and payment is expected to be made 
via bank transfer before the 19th week of the semester. 

（4） When there is more than one participant in a team, the prize money will be 
issued to one person who will fill out required personal information. As for the 
division of the prize money and tax sharing, each team will have to negotiate 
and handle it on their own. 

（5） For participants whose prize value exceeds NT$1,000, the organizer will 
report the prize income information to the relevant authority. Winners must 
submit a copy of the cover of their bank passbook or bank statement, and a 
copy of their national ID card (both sides) if they are a Taiwanese national, or 
a copy of their Alien Resident Certificate and passport (both sides) if they are 
a foreign national. Failure to comply with these requirements will result in 
forfeiture of the prize. 

8. Other Notes 

（1） Competition entries must comply with laws and regulations regarding 
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copyrights, patents, trademarks, portrait rights, privacy rights, and personal 
data protection. In case of any infringement disputes, the participating teams 
and individuals will be responsible for any legal liabilities. 

（2） If there are any other matters not covered in these regulations, the organizer 
reserves the right to announce them promptly and to amend, suspend, or 
terminate the event at any time. Any changes will be announced on the 
organizer's official website, so please stay updated. 
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